
Respostes a la ciutadania d’ERC al Ple de 19-06-2013 
 
La senyora Benito: 

“La primera es para el Partido Popular. A nosotros nos gustaría saber, desde 
Ciudadanos, si su partido piensa retirar el 21 por ciento de IVA que aplica a las 
becas comedor. Si tienen ustedes alguna idea de si esto lo va a hacer, o no lo 
va a hacer. 

Y en segundo lugar, es una pregunta para todos. En realidad es ofrecer unos 
datos y poner en conocimiento una serie de hechos. Como ustedes saben, 
sobre todo los Servicios Sociales, estos atendieron a 2.868 expedientes en el 
año 2012, y además abrieron 1.109 expedientes de personas que acudieron a 
Servicios Sociales. Una pregunta muy simple para todos, y además su 
consecuente pregunta después, ¿no?, es decir, ¿ustedes saben que en 
Esplugues tenemos personas actualmente que están buscando en los 
contenedores de basura comida? ¿Lo saben? Pueden irse por Ángel Guimerá, 
por la carretera de Cornellá, lo que es la avenida de Cornellá actualmente, o 
por los centros como Mercadona, Caprabo, y ustedes lo pueden ver. De diez 
de la noche a doce de la noche. Familias buscando comida en la basura –en la 
basura. Claro, la pregunta consecuente es saber qué piensan hacer ustedes. 

Nada más y muchas gracias.” 

 

El senyor Raventós: 

“Aviam. La primera és en nom de l’Associació de Veïns i Veïnes d’Esplugues, 
que ja fa no sé quant de temps però potser ja fa més d’un any que vam 
demanar el tema del Síndic de Greuges. Sabíem que en el pressupost de l’altre 
any hi havia inclús una petita partida, que no sé què se n’ha fet, i ens han dit 
que aquest any no hi ha cap partida. Llavors, vol dir que això és un tema que 
s’ha quedat enterrat? Voldria preguntar també als altres partits si ho heu 
treballat, si no ho heu treballat, què heu fet, si és una cosa que ja no interessa, 
que sembla que no cal? 

És cert, com ha dit el senyor Giner, que ens vam trobar nosaltres amb els 
partits i vam estar-ho comentant, i va semblar una cosa positiva i es va aprovar 
en el ple, però clar, si passa el temps i en això no es posa fil a l’agulla, ni hem 
sentit parlar de cap quantitat possible de res, sembla una cosa que s’hagi mort. 
Aquesta és la primera pregunta. 



I la segona pregunta, que és a títol personal, potser és per ignorància meva 
però això de la Llei de barris només és per a uns barris determinats, o pot servir 
per a qualsevol barri d’Esplugues?” 

 
El senyor Figueras: 

“A veure, primer la senyora Benito, respecte a les persones que busquen 
menjar o el que sigui a les escombraries. Bé, plenament conscient, justament 
des de l’ordinador de casa, que dóna a la finestra que donen als contenidors 
que hi ha al carrer Tomàs Breton, i lamentablement no és únicament a 
determinades hores de la nit, sinó que bàsicament és tot el dia que van passant 
persones. De vegades te trobes amb casos com el d’un xicot que ara mateix 
m’està preocupant bastant, no diré on però dorm dintre d’un cotxe en un 
descampat d’Esplugues, i a més a més té un altre problema, que resulta que 
per aquestes coses de les fronteres és estranger, i clar, difícilment pot acudir 
fins i tot a qualsevol servei social a demanar també ajudes, perquè corre el 
perill que l’enganxin i l’enviïn no sé on. Evidentment que entenc que tothom de 
prendre de vegades més consciencia del que tenim al nostre voltant. Jo diria 
que dia a dia també en vaig aprenent, i no sé si mai farem el suficient des de 
l’ajuntament o des de qualsevol institució per arreglar tots els problemes que hi 
ha a la nostra societat, i trobar solucions per a tots, però com a mínim jo 
sempre dic que fem el que podem, que segurament mai és tot el que pots fer. 
En fi. 

I ostres, a mi em sap greu, i li demano a vostè, senyora alcaldessa, aprofito que 
tinc la paraula, en el cas que hi hagi tantes preguntes com avui, fora bo canviar 
el format i poder, que la gent faci la seva pregunta i contestar, perquè ara... No, 
li dic a vostè i perquè ho acordem d’alguna manera, perquè ara me’n vaig a una 
persona que ha fet la tercera pregunta, i segurament em salto d’altres, i de 
vegades perdem el fil, i és respecte al senyor Jordi Raventós amb la pregunta 
sobre el Síndic de Greuges. N’hem parlat, i em sembla que l’única cosa que 
n’hem parlat, i que jo recordi que no hàgim parlat internament dintre de 
l’ajuntament és que justament no hi havia partida pressupostària aquest any 
per al tema del Síndic de Greuges, i que en tot cas s’hauria de reprendre les 
converses.  

Amb síndic o sense síndic, senyor Raventós, i també a tots els membres de 
l’Associació de Veïns i Veïnes d’Esplugues, jo els demanaria que en el proper 
ple reivindiquin que vostès són una entitat, tal com jo vaig llegir aquí, al text que 
defineix la Llei de bases respecte a què és o deixa de ser una associació de 
veïns, i reivindiquin justament que vostès són una associació de veïns 



degudament registrada, i que, per tant, també tenen dret a intervenir quan 
intervenen les demès associacions de veïns, per molt que al PSC diguin que no 
els reconeixen com a tal, però vostès són una associació de veïns, i tenen el 
mateix dret, segons el ROM, que les altres associacions de veïns que 
existeixen en aquesta població.” 

 


